Trpné příčestí

Tab. 1
	Přípony

	Slovesa

	Mužský rod
	Ženský rod
	Střední rod
	Množné číslo

	-н
	slovesa I. třídy s aoristem na –ах

	(на)писан
	(на)писана
	(на)писано
	(на)писани

	
	slovesům II. třídy s aoristem na   
–ах (-ях) 

	вървян
	вървяна
	вървяно
	вървяни

	
	slovesa III. třídy s aoristem
na –ах / -ях

	купуван
	купувана
	купувано
	купувани

	-ен
	slovesa I. třídy s aoristem na –ох
	(про)четен
	(про)четена
	(про)четено
	(про)четени

	
	slovesа II.třídy s aoristem na –их 
	отворен
	отворена
	отворено
	отворени

	-т
	jednoslabičná slovesa I. třídy

	(у)мит
	(у)мита
	(у)мито
	(у)мити

	
	slovesa I.třídy zakončená na –на

	(из)бръснат
	(из)бръсната
	(из)бръснато
	(из)бръснати



Pozor!  Některá slovesa mají dvojí tvary trpného rodu, např. пян – пят, посян – посят, нагрян – нагрят аpod. 
Poznámka: Příčestí trpné rozlišuje nejen kategorie rodu a čísla, ale také kategorii určitého členu, tj. přijímá určitý člen jako přídavné jméno. 
